

Hannes Rathke

Sondervertragliche Kooperationen

Systemrationalität einer Handlungsform der europäischen Integration am Beispiel der Kooperationen der EU-Mitgliedstaaten in der europäischen Staatsschuldenkrise

[Special Contractual Cooperations. The System Rationality of a European Integration Form of Action on the Example of Member State Cooperation during the Debt Crisis.]

Published in German.

The European sovereign debt crisis revealed functional deficits in the common economic and financial constitution. To preserve the euro area as a whole, the member states chose the path of special contractual cooperations. Based on an analysis of the Fiscal Stability Treaty, EFSF and ESM as reference cooperations, Hannes Rathke examines the premises and potential of this form of action as an alternative instrument for European integration.

Hannes Rathke Geboren 1979; Studium der Rechtswissenschaften in Münster und Budapest (LL.M.); wissenschaftlicher Mitarbeiter am Lehrstuhl für Öffentliches Recht und Steuerrecht der Helmut-Schmidt-Universität/Universität der Bundeswehr Hamburg; 2018 Promotion (Heidelberg); seit 2012 Referent der Verwaltung des Deutschen Bundestages.



2019. XXIX, 412 pages. EuDÖR 26

ISBN 978-3-16-156851-0

DOI 10.1628/978-3-16-156851-0

eBook PDF 104,00 €

ISBN 978-3-16-156850-3

cloth 104,00 €

Order now:

https://www.mohrsiebeck.com/en/book/sondervertragliche-kooperationen-9783161568510?no_cache=1

order@mohrsiebeck.com

Phone: +49 (0)7071-923-17

Fax: +49 (0)7071-51104